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írásbeli kérdés

Dr. Kövér László úrnak,
az Országgy űlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 . § (1) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a Közigazgatás i

és Igazságügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium

vezetőjéhez

„Kizárólag a magyar tulajdonú vállalkozásokra vonatkoznak a rendezési terv el őírási
vagy remélhetjük, hogy a multinacionális cégekre is kötelez ő érvényűek lesznek?”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Győr-Ménfőcsanak területén a hatályos rendezési terv rendelkezéseivel és Gy őr eddigi

fejlesztési döntéseivel ellentétes beruházás –Auchan bevásárló központ- engedélyeztetése van

folyamatban, a megelőző régészeti feltárás már megkezdődött .

Első ütemben a bevásárló központ kezdeti kiépítettsége, a második ütemben pedig a

fejlesztési területek beépítése történne a bevásárló központ távlati állapotú b ővítésével .

2006 elő tt a tárgyi területre vonatkozóan az alábbi rendelkezést tartalmazta a hatályos Gy őri
Építési Szabályzat :

"A terület régészetileg védett részei csak a védelem megszűnése esetén építhetők be . "
A 2006.évi „hibajavítást” követően a rendelkezés hatályos szövege a következő :
"A terület csak megfelelő mélységű és részletességű hatásvizsgálattal megalapozott
településrendezési szerződés szerint építhető be."
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A terület az Ml-es autópálya és a 83-as számú főút kereszteződésében található, a beruházás

termőföld művelési ágú ingatlant, illetve régészeti lel őhelyet is érint . A tervezett beruházás a

jelenleg hatályos építési elő írásoknak megfelelően nem építhető meg.

2008. év végén a beruházó megelőző régészeti feltárást kért a területre, és úgy kezdték el a
milliárdos nagyságrendű munkálatokat, hogy ahhoz sem a környezetvédelmi vizsgálat, sem a
szabályozási terv módosítása nincs még jóváhagyva.
A leendő Auchan területén jelentős földmunkák vannak folyamatban, a hatóság a domb
építését nem építkezésnek, hanem a régészeti feltárás részének minősítette .
A hatályos előírások szerint amennyiben a beruházás egy éven belül nem kezdődik meg, az

eredeti állapotot vissza kell állítani .

"Győrben elég a bevásárlóközpont. A hangsúlyt arra kell fektetni, amit a leköszönő
városvezetés elmulasztott: védelmet kell adni a helyi kereskedőknek, versenyhelyzetbe kell
hozni a kis- és közepes vállalkozókat . A multiközpontok erősödésével hagyták tönkremenni a
győri űzlettulajdonosokat . Ezt az önfeladó várospolitikát gyökeresen meg kell változtatni!" -
nyilatkozta Borkai Zsolt 2006-ban .

2008-ban aztán megérkezett a városba a Family Center, a Dunacenter, a Baumax, és őket
követte 2009-ben a MőbelX, a Lidl és az Aldi két üzlettel .

1. A multinacionális cég beruházása megakadályozhatja-e a lakosság számára előnyös,
az Auchan beruházásával érintett területen tervezett gyorsvasút kiépítését?

2. Tervezi-e a városvezetés, hogy a 2004 . évben megfogalmazott igényeknek
megfelelően az Auchan számára a beruházás megvalósításának feltételéül írják elő,
hogy saját költségen régészeti parkot létesítsen, ahol az építkezés során el őkerül t
emlékek bemutathatóak lennének, és így a terület idegenforgalmi célokat i s
szolgálhatna?

3. Válaszolt-e Győr Megyei Jogú Városa az illetékes hatóság, az Észak-dunántúl i
Környezetvédelmi, Természetvédelmi és Vízügyi Felügyelőség többszöri
megkeresésére, mely szerint a Győr, Szikla Bau Kft.-Eperföld Bevásárlóközpont
létesítésének előzetes vizsgálatához szüksége van a hatóságnak arra az információra ,
hogy a fejlesztés az építési szabályzattal és a szabályozási tervvel összhangban van-e,
illetve zajlik-e ezirányú rendezési terv-módosítás ?

4. Halász János országgyűlési képviselő úr (FIDESZ) kérdésére (Miért kell ilyen gyorsan
törölni a védettséget a ménfócsanaki régészeti lelőhelyrő l?) című kérdésére Dr. Hiller
István oktatási és kulturális miniszter 2009 . szeptember 28 . napján azt a választ adta,
hogy a lelőhely védettségének feloldása tudományos szempontból indokolt . Kérem
szíves tájékoztatását azzal kapcsolatosan, hogy melyek ezek a tudományo s
szempontok?
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5. A tárgyi üggyel kapcsolatosan egy civil szervezet nyílt levelet fogalmazott meg Gy őr
Megyei Jogú Város polgármesteréhez, melyben a beruházással kapcsolato s
aggályaikat fejezték ki .

Borkai Zsolt, Győr Megyei Jogú Város polgármestere és országgyű lési képviselő a
2010. 03. 17-én kelt „Nyílt levél"-ben foglalt kijelentésekkel és kérdésekkel
kapcsolatban az alábbi tájékoztatást adta :

„összefoglalva kijelenthető, hogy egy esetleges rendezési (szabályozási-) terv-

módosítás, illetve a hozzá koherensen tartozó Telepűlésrendezési Szerződés az ügy
szempontjából előnyt is jelenthetne a városnak, megnővelve az Önkormányzat
„mozgásterét” (előírások, elvárások érvényesítése) is, de jelenleg éppen ennek a
szakmai vizsgálata és értékelése zajlik - se több, se kevesebb .”

A területre vonatkozó jelenleg hatályos rendezési terv módosítása a város és a
közösség számára milyen előnyöket biztosíthatna, különös tekintettel a régészeti,
környezetvédelmi értékek megőrzése és a terület közelében élők szempontjából? A
beruházó részérő l elérhető előnyök azt hiszem, mindenki számára nyilvánvalóak.

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2010 . november 3 .

Magyar Zoltán
Jobbik


	page 1
	page 2
	page 3

